
Cenjeni gostje, spoštovana družina Slavec, dame in gospodje, 

V veliko čast in zadovoljstvo mi je, da vas lahko nagovorim ob odkritju spominskega 

obeležja slovenskemu podjetniku in stavbeniku Josipu Slavcu in to v treh vlogah: prvič 

kot predsednik Inženirske zbornice Slovenije, drugič kot zaveden Gorenjec s 

koreninami v Kranju in rojen v Radovljici in tretjič kot študijski kolega vnuka Aleša 

Slavca, ki ob vsestranski podpori soproge Zvonke uspešno nadaljuje družinsko 

gradbeno tradicijo. 

Danes se spominjamo 110. letnice rojstva Josipa Slavca, ki je v obdobju med obema 

svetovnima vojnama zgradil številne mostove, ceste in stavbe v domačem Kranju in 

po Savi vzvodno do Radovljice, od sotočja po Bohinjki do Bleda in Dolinki do Kranjske 

gore in Vršiča, nizvodno pa vse do Zidanega mosta. Stavbenik Slavec je bil znan po 

kakovosti gradnje in funkcionalnosti objektov, kar pri današnjem gradbeništvu najbolj 

pogrešamo.  

Polstoletno omejevanje podjetniškega duha in tranzicijske zablode so pustile težke 

posledice na slovenskem gospodarstvu, zato je splošna kriza v Sloveniji še toliko 

hujša.  To govorim tudi iz lastnih družinskih izkušenj, saj nas je skoraj sočasno 

spremljala podobna usoda, le da na področju lesne industrije. Zanimivo, da sta obe 

panogi, tako gradbeništvo kot lesarstvo danes pri nas v globoki krizi in kar kliče, da si 

podata roke in skupaj začneta pisati nove podjetniške zgodbe. 

Obletnica in izdaja knjige o stavbeniku Josipu Slavcu ravno sovpada z večletnimi 

prizadevanji  Inženirske zbornice za spreminjanje gradbene kulture, ki bodo dosegla 

vrhunec naslednje leto, ko bomo v Ljubljani gostili Svetovni gradbeni forum. Uspešno 

zgodbo družine Slavec bomo ob tej priložnosti lahko predstavili domači in 

mednarodni strokovni javnosti ter skupaj z najpomembnejšimi dosežki  naših 

projektantov in gradbenih podjetij zadnjega obdobja, kot so viadukt Črni kal, Puchov 

most na Ptuju in most čez Savo v Beogradu, stopili na svetovni gradbeni zemljevid. 

Naj zaključim, da neposreden izziv in hkrati izjemno priložnost vidim v trajnostnem 

razvoju gradbeništva, ki bo enakopravno upošteval gospodarske, okoljske in družbene 

vidike. Na strokovnem znanju in marljivem delu temelječe podjetništvo mora zopet 

postati skupna vrednota. 
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